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IX Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Protokół z dnia 11 grudnia 2007 roku 
 
IX Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego odbyła się w Sali Sejmikowej Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu w godzinach od 14.00 do 18.00. Zgodnie z załączoną listą 
obecności, wzięli w niej udział wszyscy radni. 
 
Przewodniczący Rady powitał radnych, kierownictwo Starostwa i przybyłych gości – młodzieŜ 
ze szkoły w Borowej wraz z opiekunami. 
Szczególnie powitał Pana Andrzeja Matejuka - Dolnośląskiego Komendanta Wojewódzkiego 
Policji, przybyłego na zaproszenie Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Starosty. 
 
Następnie poprosił o głos Starostę Andrzeja Wąsika, który, w związku z przejściem Pana 
A. Matejuka na emeryturę, wyraził słowa uznania za wieloletnią pracę na rzecz 
bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu. Przypomniał zebranym przebieg współpracy z Panem 
Generałem od początku istnienia Powiatu Wrocławskiego. W ramach podziękowania wręczył 
Gościowi  statuetkę św. Nepomucena - patrona Powiatu Wrocławskiego. Do podziękowań 
dołączył w imieniu całej Rady Powiatu Wrocławskiego Przewodniczący Szczykutowicz.   
W następnej kolejności głos zabrał gen. A. Matejuk. Dziękując za dzisiejsze zaproszenie 
i wyróŜnienie, podkreślił wagę współdziałania Policji i Samorządu na rzecz bezpieczeństwa 
obywateli. 
 
Po wystąpieniu gen. A Matejuka, Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność zwołania 
obrad i otworzył IX Sesję. 
 
Punkt 2.   Przyjęcie porządku obrad 
 
Nie było wniosków dotyczących zmiany porządku sesji. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 
Punkt 3.  Przyjęcie protokołu VIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Nie wniesiono uwag do protokołu. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Punkt 4.  Informacje Przewodniczącego Rady i Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poinformował zebranych o zaproszeniu na dzisiejszą sesję 
młodzieŜy ze Szkoły Podstawowej w Borowej wraz z dyrektorem panią Bernardą Sieczką oraz 
nauczycielem odpowiedzialnym za realizację projektu „Mały obywatel w Urzędzie” Panią 
Aleksandrę Iskrę. Projekt pochodzi z programu „Smok – Szkoła Myśląca o KaŜdym” 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Następnie Przewodniczący przekazał informację o wpłynięciu skargi A. Skiby z Bielan 
Wrocławskich na działania PINB w Powiecie Wrocławskim. W opisanej w skardze sprawie 
toczy się postępowanie administracyjne. Została wystosowana odpowiedź informująca 
skarŜącą o sposobie rozpatrzenia sprawy stosownie do art. 234 Kodeksu postępowania 
administracyjnego. 
Przewodniczący przekazał teŜ informację o przeprowadzonej analizie oświadczeń 
majątkowych radnych za 2006 rok oraz o przesłanej przez Naczelnika I Urzędu Skarbowego 
we Wrocławiu informacji na temat oświadczeń. Przewodniczący zaproponował radnym 
zorganizowanie na początku przyszłego roku szkolenia na temat oświadczeń majątkowych.  
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W następnej kolejności, w imieniu Zarządu Powiatu, przedstawił informacje Starosta Wąsik. 
Pierwsza dotyczyła przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych: członków Zarządu, 
Sekretarza i Skarbnika Powiatu, kierowników powiatowych jednostek organizacyjnych oraz  
osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty Powiatu Wrocławskiego. Poza 
drobnymi uchybieniami formalnymi, nie stwierdził w nich nieprawidłowości. 
Następnie Starosta poinformował Radę o wyłonieniu w wyniku przetargu inwestora 
zastępczego w związku z planowaną budową nowej siedziby Starostwa. Jest nim 
Stowarzyszenie InŜynierów i Techników Budownictwa przy Naczelnej Organizacji Technicznej 
we Wrocławiu. Była to najniŜsza oferta – 2% + VAT, czyli ok. 600 tys. zł. Do końca stycznia 
2008 roku zostanie ogłoszony przetarg na wybór wykonawcy, który będzie realizował 
inwestycję. 
  
Punkt 5.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dotyczy nieruchomości połoŜonej 
we Wrocławiu przy ul. Marszałka J. Piłsudskiego 15/17) 
 
Głos zabrał Starosta Wąsik. Poinformował, Ŝe na prośbę Radnych zostały przygotowane 
rozszerzone uzasadnienia wraz z mapami do projektów uchwał dotyczących nieruchomości. 
Starosta wyjaśnił, Ŝe omawiany projekt uchwały jest następstwem podjętej juŜ przez Radę 
Powiatu Wrocławskiego uchwały intencyjnej o zamiarze zamiany. Przedstawiony projekt 
dotyczy zamiany  udziału w nieruchomości połoŜonej we Wrocławiu przy ul. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego 15/17 na nieruchomość połoŜoną w gminie Kobierzyce, stanowiącą własność 
Skarbu Państwa. 
Wartość naszego udziału wynosi 10 mln 706 tys. zł. Pozyskujemy 2 ha 11 arów o wartości 11 
mln 193 tys. zł. Nieruchomość tę moŜemy spienięŜyć. Jest to korzystna zamiana.  
 
Następnie Przewodniczący Szczykutowicz poprosił  Radnych pytania. 
Radny Jamrozik zapytał, jakie są warunki umowy ze Skarbem Państwa, czy w dniu zamiany 
poniesiemy koszty wynajęcia (jakie to będą koszty?) oraz czy w przeprowadzonej wycenie 
zostały uwzględnione koszty remontu i zwiększenia powierzchni? 
 
W odpowiedzi Starosta wyjaśnił, Ŝe w związku z tym, Ŝe stroną jest Skarb Państwa, jesteśmy 
zwolnieni z opłaty skarbowej. Jest to umowa dzierŜawy bezkosztowej. Powiat nie ponosi 
innych kosztów niŜ z tytułu opłat za media na rzecz Miasta. 
Następnie poinformował, Ŝe koszty remontu nie zostały uwzględnione w wycenie, jedynie 
wartość nieruchomości po wycenie, co jest korzystniejsze. Dokładna dokumentacja jest do 
wglądu w Wydziale Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego został podjęta większością 20 głosów przy jednym wstrzymującym 
się. 
 
Punkt 6.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dotyczy nieruchomości połoŜonej 
w Kątach Wrocławskich przy ul. 1-go Maja 43 na terenie Domu Dziecka – zamiana 
z Gminą Kąty Wrocławskie) 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Starosta Wąsik. 
Projekt uchwały jest następstwem planowanej restrukturyzacji Domu Dziecka w Kątach 
Wrocławskich. Starosta objaśnił planowaną zamianę na podstawie przekazanej Radnym 
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mapki. Zamiana dotyczy działki nr 13/6 o powierzchni 0,2722 ha, stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego zabudowaną budynkiem kotłowni, na działkę stanowiącą własność 
Gminy Kąty Wrocławskie nr 12 o powierzchni 0,0375 ha. Działka nr 13/6 jest dla Powiatu 
nieprzydatna do prowadzenia zadań statutowych. 
Umowa z Gminą Kąty Wr. przewiduje dopłatę na rzecz Powiatu Wrocławskiego. Władze 
Gminy Kąty Wr. planują urządzenie na uzyskanej działce archiwum, do którego dojazd będzie 
od ul. Nowowiejskiej. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 7.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dotyczy nieruchomości połoŜonej 
w Kątach Wrocławskich przy ul. 1-go Maja 43 na terenie Domu Dziecka – zamiana 
ze Skarbem Państwa) 
 
Uzasadnienie przedstawił Starosta Powiatu. Wyjaśnił, Ŝe proponowana zamiana jest równieŜ 
następstwem restrukturyzacji Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich. Dotyczy zamiany 
działki nr 13/8 o powierzchni 0,3134 ha stanowiącą własność Powiatu Wrocławskiego na 
działkę nr 41 o powierzchni 0,0748 ha stanowiącą własność Skarbu Państwa, na której 
mieści się obecnie Komisariat Policji. Uchwała ma charakter intencyjny, poniewaŜ zgodnie z 
przepisami prawa, konieczna jest akceptacja Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, 
której jaszcze nie ma. Po dokonaniu transakcji zamiany, w budynku stanowiącym obecnie 
własność Powiatu, zostanie zlokalizowana nowa siedziba Policji. Docelowo planuje się 
dołączenie do przekazywanej przez Powiat działki kolejnej, o numerze 12.  
 
Głosów w sprawie nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Punkt 8.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dotyczy nieruchomości połoŜonej 
w Sobótce) 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Starostę Wąsika. 
Na podstawie orzeczenia sądu została ustanowiona słuŜebność drogi koniecznej o szerokości  
6 m na rzecz właściciela działki sąsiadującej z działką, na której usytuowany jest Ośrodek 
Szkolno - Wychowawczy, stanowiącą własność Powiatu Wrocławskiego. 
Zarząd Powiatu stoi na stanowisku, Ŝe naleŜy wydzielić przedmiotowy pas drogi i zbyć 
w trybie bezprzetargowym na rzecz właściciela sąsiadującej działki, poniewaŜ niewskazana 
byłaby obecność przypadkowych osób na terenie szkoły. Nieruchomość ta została wyceniona 
na 11 tys. zł. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
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Punkt 9.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dotyczy nieruchomości 
połoŜonych w gminie Kobierzyce) 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Starosta Wąsik. 
SprzedaŜ dotyczy nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Kobierzyce, które w planie 
zagospodarowania przestrzennego przeznaczone są pod budową stacji elektroenergetycznej 
o mocy 400/110 kV , która będzie stanowiła węzeł elektroenergetyczny dla zasilania strefy 
ekonomicznej w Biskupicach Podgórnych. Starosta zaznaczył, Ŝe będzie to drugi pod 
względem wielkości węzeł w tej części Dolnego Śląska. Jesteśmy w trakcie drugiego 
przetargu, poniewaŜ inwestor – Polskie Sieci Elektroenergetyczne Operator S. A. nie uzyskały 
na czas, z powodu wyborów do Parlamentu, koniecznej zgody Ministra Skarbu.  
W międzyczasie nastąpiła teŜ zmiana ustawy, na skutek czego wymagane jest uzyskanie 
zgody rady powiatu na sprzedaŜ nieruchomości. 
Planuje się sprzedaŜ nieruchomości o powierzchni ponad 7 ha. Spodziewany zysk 
ze sprzedaŜy wynosi 11 mln 600 tys. zł.  
 
Głos w sprawie zabrał radny Jamrozik. ZauwaŜył rozbieŜności pomiędzy informacjami 
uzyskanymi na temat ceny metra kwadratowego podczas posiedzenia Klubu PO a dzisiejszym 
uzasadnieniem do projektu. Było powiedziane - 70 zł/m2, a w przekazanym dziś uzasadnieniu 
jest – 145 zł/m2. Poprosił o wyjaśnienie tej kwestii, a ponadto: kiedy został uchwalony plan 
zagospodarowania przestrzennego, czy Powiat musi zapłacić rentę planistyczną oraz czy są 
pisemne ustalenia ta ten temat z Gminą Kobierzyce? 
 
Odpowiedzi udzielił Starosta. Wyjaśnił, Ŝe Zarząd uznał, iŜ satysfakcjonującą kwotą będzie 
145 zł/m2. Cena nie moŜe być niŜsza od wyceny. Zainteresowany nabywca zaakceptował ją. 
Uchwała Rady Gminy Kobierzyce mówi o rencie planistycznej w wysokości 30% róŜnicy 
pomiędzy wartością ceny gruntu przed planem, a ceną po uchwaleniu planu przy sprzedaŜy. 
Są ściśle określone przepisy, które nie pozwalają na negocjacje. Po transakcji Gmina nalicza 
rentę. Część gruntu przejdzie na własność Gminy. Będą to drogi oraz działki nr 64/7 i 84/3. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Punkt 10.  Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie do zasobu 
nieruchomości Powiatu Wrocławskiego udziału w nieruchomościach 
stanowiących własność Gminy Mietków 
 
Uzasadnienie przedstawił Starosta Wąsik. Projekt uchwały dotyczy nabycia przez Powiat 
udziału w ½ części nieruchomości na terenie Gminy Mietków. Jest to łącznie ponad 3 ha 
w cenie 240 tys. zł + VAT.  Uchwała ma charakter intencyjny. Jest to efekt prowadzonych od 
pięciu lat rozmów z władzami Gminy Mietków w sprawie realizacji projektu pod nazwą 
„Ośrodek Sportów Wodnych w Mietkowie”. Powiat nie będzie prowadzić działalności 
gospodarczej, jednak pomoŜe Gminie Mietków w takich działaniach jak przygotowanie 
dokumentacji oraz pozyskanie inwestorów. Z tym projektem koresponduje kolejny 
przedstawiony Radzie w dniu dzisiejszym – w sprawie zaopiniowania „Studium ochrony przed 
powodzią zlewni rzeki Bystrzycy”. 
 
Głos w sprawie zabrał radny Z. Sieja.  
W imieniu Klubu Radnych PO zgłosił następujące zastrzeŜenia do projektu: brak pełnej 
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koncepcji realizacji i zaangaŜowania środków finansowych Powiatu (min. czy Powiat odzyska 
zainwestowane środki?), brak informacji nt. współfinansowania przez Gminę Mietków oraz 
formy prowadzenia tego przedsięwzięcia przez Powiat, jak równieŜ brak danych nt. czasu 
zaangaŜowania Powiatu Wrocławskiego. Ponadto radny Sieja zadał pytanie, czy tego typu 
projekty będą realizowane równieŜ w innych gminach, np. w Gminie Św. Katarzyna? 
Jeśli Zarząd nie moŜe w dniu dzisiejszym odpowiedzieć na te kwestie, radny Sieja wnosiłby 
o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 
 
Odpowiedzi udzielił Starosta.  
Na dzień dzisiejszy mamy tylko ogólną autorską koncepcję. Tylko od Rady Powiatu zaleŜy 
jakie będą kolejne kroki po nabyciu wskazanych nieruchomości. Podjęcie uchwały pozwoli na 
zaangaŜowanie środków przez Gminę Mietków. Powiat nie będzie prowadził działalności 
gospodarczej, bo nie pozwala mu na to ustawa. RównieŜ Gmina Mietków nie jest tym 
zainteresowana, gdyŜ nie jest to jej cel statutowy. Konieczne będzie dopuszczenie innych 
operatorów, którzy taką działalność poprowadzą. To radni zdecydują czy będzie to tylko 
projekt, czy coś więcej w przyszłości.  
Jeśli chodzi o przedsięwzięcia z innymi gminami, jest to zaleŜne od woli władz gminnych. 
Pomysł urządzenia bazy sportów wodnych w Mietkowie powstał przed laty podczas 
Spartakiady MłodzieŜy, kiedy konkurencje na wodzie trzeba było przeprowadzać na zbiorniku 
w woj. opolskim. Starosta podkreślił, Ŝe przedsięwzięcie jest planowane z myślą 
o mieszkańcach całego Dolnego Śląska. 
Dlatego prosiłby o podjęcie uchwały w dniu dzisiejszym. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poprosił radnego Sieję o uściślenie, czy zgłasza wniosek 
formalny o zdjęcie projektu uchwały z porządku dzisiejszej sesji. 
 
Radny Sieja odpowiedział z miejsca, iŜ nie zgłasza takiego wniosku.  
Wobec powyŜszego Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie do zasobu nieruchomości Powiatu 
Wrocławskiego udziału w nieruchomościach stanowiących własność Gminy Mietków została 
podjęta większością 15 głosów przy 6 wstrzymujących się. 
 
 
Punkt 11.  Uchwała w sprawie współpracy pomiędzy Powiatem Wrocławskim 
i śytomierską Rejonową Administracją Państwową na Ukrainie 
 
Uzasadnienie w tym punkcie przedstawił Wicestarosta I. Słoma. 
Przypomniał, Ŝe w październiku br. radni uczestniczyli w spotkaniu z Delegacją śytomierskiej 
Rejonowej Administracji Państwowej z Ukrainy, podczas którego została podpisana 
deklaracja o zamiarze podpisania umowy o współpracy Powiatu Wrocławskiego i podmiotu 
ukraińskiego. Przystąpienie do współpracy na mocy stosownej umowy, która jest 
załącznikiem do przedstawionego w dniu dzisiejszym projektu, wymaga zgody Rady Powiatu. 
Jeśli Rada zgodzi się, a strona ukraińska równieŜ wyrazi wolę współpracy, umowa zostanie 
podpisana wiosną 2008 roku. 
 
Głosów w sprawie nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie współpracy pomiędzy Powiatem Wrocławskim i śytomierską Rejonową 
Administracją Państwową na Ukrainie została podjęta jednogłośnie. 
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Punkt 12.  Uchwała w sprawie zatwierdzenia programu pracy na lata 2007-2010 
realizowanego w ramach współpracy Powiatu Wrocławskiego z Departamentem 
Górnego Renu (Republika Francuska) 
 
Uzasadnienie przedstawił Wicestarosta Słoma. 
W 2001 roku władze Powiatu Wrocławskiego zawarły umowę z Departamentem Górnego 
Renu, która przewiduje trzyletnie okresy współpracy oparte na stosownych programach. 
Podczas wizyty Delegacji Francuskiej latem br. został opracowany program na lata 2007 -
2010, który stanowi załącznik do projektu uchwały. Strona Francuska juŜ zaakceptowała ten 
dokument. 
 
Głosów w sprawie nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia programu pracy na lata 2007-2010 realizowanego 
w ramach współpracy Powiatu Wrocławskiego z Departamentem Górnego Renu (Republika 
Francuska) została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 13.  Uchwała w sprawie programu współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego w roku 2008 
 
Uzasadnienie w tym punkcie przedstawił Wicestarosta Słoma. Ustawa o działalności poŜytku 
publicznego i wolontariacie nakłada na organy samorządu terytorialnego obowiązek 
corocznego uchwalania programów współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. Głównym celem współpracy 
jest wspieranie finansowe słuŜące realizowaniu zadań tych organizacji i podmiotów. Program 
współpracy, stanowiący treść uchwały, wymaga akceptacji Rady Powiatu. 
 
O głos poprosiła radna Jaroń. W imieniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poprosiła 
o stworzenie większej moŜliwości dla bardziej elastycznego rozpatrywania ofert organizacji, 
zwłaszcza o profilu sportowym. 
 
W odpowiedzi Wicestarosta przypomniał, Ŝe środki na dofinansowanie są uwzględnione 
w uchwale budŜetowej. Realizując omawiany projekt, Zarząd zawsze kieruje się 
rekomendacją odpowiedniej komisji Rady Powiatu. 
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie programu współpracy Powiatu Wrocławskiego z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w roku 2008 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił dwudziestominutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
 
Punkt 14.  Uchwała w sprawie zamiaru stopniowej likwidacji szkół wchodzących 
w skład Powiatowego Zespołu Szkół Nr 2 w Czernicy 
 
Uzasadnienie projektu przedstawił Wicestarosta Słoma. Przypomniał, iŜ od kilku lat jest 
problem z naborem do PZS nr 2 w Czernicy. Po załoŜeniu szkoły było blisko 300 uczniów, 
w dniu dzisiejszym uczęszcza do niej 56. Przedstawiony projekt ma charakter zamiarowy, 
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otwiera procedurę, ale jej nie przesądza. Wygaszenie szkoły było dwukrotnie przedmiotem 
obrad posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Podczas ostatniego spotkania obecni 
byli przedstawiciele z Czernicy: władze gminy, dyrekcja szkoły, przedstawiciele Rady 
Rodziców. 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu L. Jaroń, która przedstawiła 
wnioski z posiedzeń Komisji, poświęconych problemowi PZS nr 2. 
Poinformowała, Ŝe władze Gminy Czernica nie są zainteresowane prowadzeniem szkoły, 
poniewaŜ nie jest to zadaniem gminy. WaŜniejsze jest w chwili obecnej utworzenie 
przedszkola, prowadzenie szkoły podstawowej i gimnazjum. 
Uczniowie, którzy są w tej chwili w szkole, skończą ją, ale nie będzie nowych naborów. Nie 
ma zagroŜenia dla zatrudnienia kadry pedagogicznej. 
Środki dydaktyczne zostałyby przekazane gminie lub słuŜyły doposaŜeniu innych szkół 
powiatowych.  
W związku z tym, Ŝe uchwała ma charakter zamiarowy, Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 
zaopiniowała jej projekt pozytywnie. 
 
Następnie o głos poprosił Starosta Wąsik. 
Poinformował Radę, Ŝe majątek nieruchomy szkoły jest własnością Gminy Czernica i po 
likwidacji wróci do właściciela. 
Ponadto zauwaŜył, Ŝe likwidacja jest konieczna ze względów finansowych. W chwili obecnej 
Powiat wydaje na szkołę dwa razy więcej niŜ otrzymuje subwencji. Ktoś moŜe władzom 
Powiatu zarzucić niegospodarność.  
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zamiaru stopniowej likwidacji szkół wchodzących w skład Powiatowego 
Zespołu Szkół Nr 2 w Czernicy została podjęta większością 18 głosów przy 1 przeciwnym i 2 
wstrzymujących się. 
 
 
Punkt 15.  Uchwała w sprawie środków finansowych przeznaczonych na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez  Powiat Wrocławski 
 
Uzasadnienie w tym punkcie przedstawił Wicestarosta Słoma. 
Karta Nauczyciela nakłada na organ prowadzący szkoły obowiązek corocznego przeznaczania 
środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, szkół 
i placówek oświatowych. Doświadczenia z lat ubiegłych wskazują na 95% wykorzystanie tych 
środków.  
 
Głosów w sprawie nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla 
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, szkół i placówek oświatowych prowadzonych 
przez  Powiat Wrocławski została podjęta jednogłośnie. 
 
 
 
 
 



 8 

Punkt 16.  Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe warunki jego przyznawania i wypłacania, oraz ustalenia kryteriów 
i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-
wychowawcze 
 
Wprowadzenie do tego punktu przedstawił Wicestarosta Słoma.  
Karta nauczyciela narzuca szczególny tryb dla ustalenia regulaminu. Wymagane są 
konsultacje ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach oświatowych będących jednostkami organizacyjnymi Powiatu. Były to w tym 
roku trzy związki. W przypadku jednego - Związku Nauczycielstwa Polskiego, nie udało się 
osiągnąć porozumienia w sprawie zapisów dotyczących dodatku motywacyjnego. Zarząd 
proponował zapis „do 15%”, aby dać pewną autonomię dyrektorom, natomiast ZNP 
proponował zapis „15%”. Sporządzono więc protokół rozbieŜności. 
Następnie Wicestarosta zgłosił dwie autopoprawki. 
Pierwsza w § 2 pkt 3: zamiast zapisu „kwocie bazowej- rozumie się przez to kwotę określoną 
dla nauczycieli w ustawie budŜetowej na rok 2008” proponuje się: „kwocie bazowej- rozumie 
się przez to kwotę określoną dla nauczycieli w odrębnych przepisach na rok 2008”. 
O przedstawienie drugiej poprawki poprosił Przewodniczącą Komisji EKS radną Jaroń. 
 
Przewodniczący udzielił głosu radnej Jaroń, która podziękowała na wstępie za przychylenie 
się do wniosku Komisji EKS o naliczanie dodatków od kwoty bazowej, co jest korzystniejsze 
zwłaszcza dla nauczycieli staŜystów. 
Poprawka zaś dotyczy § 5 ust. 4 pkt 1 – zamiast „do 3%” proponuje się „do 5%” w zapisie 
o dodatku funkcyjnym dla wychowawcy klasy. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały wraz ze zgłoszonymi 
autopoprawkami. 
 
Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 
za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nauczycielskiego 
dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe warunki jego przyznawania i wypłacania, oraz 
ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia 
dydaktyczno-wychowawcze została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 17.  Uchwała zmieniająca uchwałę nr VIII/60/07 z dnia 25 września 
2007 r. (dotyczy określenia zadań i podziału środków PFRON przyznanych 
Powiatowi Wrocławskiemu na 2007 rok) 
 
Radni otrzymali przed rozpoczęciem sesji tekst autopoprawki do uchwały zmieniającej 
uchwałę nr VIII/60/07 z dnia 25 września 2007 r. 
Uzasadnienie przedstawił Starosta Wąsik. 
Z powodu rezygnacji części osób z turnusów rehabilitacyjnych proponuje się przesunięcie 
niewykorzystanych środków na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny 
oraz likwidację barier architektonicznych. Ogólna kwota nie ulegnie zmianie.  
 
Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji zdrowia i Pomocy Społecznej L. Reps, która 
wyraziła podziękowanie dyrekcji PCPR we Wrocławiu za sprawne działanie w celu 
optymalnego wykorzystania środków PFRON. 



 9 

 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały w treści zgodnej 
z przedstawioną autopoprawką. 
 
Uchwała zmieniająca uchwałę nr VIII/60/07 z dnia 25 września 2007 r. została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Punkt 18.  Uchwała w sprawie zakończenia likwidacji jednostki budŜetowej 
o nazwie Rodzinny Dom Dziecka nr 3 w Św. Katarzynie 
 
Uzasadnienie przedstawił Starosta Wąsik.  
W czerwcu br. Rada Powiatu podjęła uchwałę o postawieniu w stan likwidacji Rodzinnego 
Domu Dziecka Nr 3 w Św. Katarzynie na wniosek dyrektora placówki, w związku z przejściem 
na emeryturę. Przedstawiony w dniu dzisiejszym projekt uchwały kończy procedury 
likwidacyjne. Proponuje się wprowadzenie w treści uchwały w § 1 zapis „z dniem 31 grudnia 
2007 roku likwiduje się Rodzinny Dom Dziecka nr 3 w Św. Katarzynie”. 
Starosta poinformował Radę, Ŝe dzieci z likwidowanego domu juŜ są w innych placówkach. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zakończenia likwidacji jednostki budŜetowej o nazwie Rodzinny Dom 
Dziecka nr 3 w Św. Katarzynie została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Punkt 19.  Uchwała w sprawie w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na 
utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu 
rodzinnego działających na terenie Powiatu Wrocławskiego 
 
Uzasadnienie w tym punkcie przedstawił równieŜ Starosta Wąsik. Poinformował radnych, Ŝe 
dyrektorzy dwóch działających na terenie Powiatu Wrocławskiego rodzinnych domów dziecka 
zwrócili się z prośbą o zwiększenie wysokości ryczałtu na pokrycie bieŜących kosztów 
związanych z utrzymaniem dziecka. W dniu dzisiejszym wiadomo, Ŝe dyrektor Rodzinnego 
Domu Dziecka nr 4 w Gajkowie występując z wnioskiem o urlop macierzyński rozpoczyna 
procedurę likwidacyjną placówki. Pozostanie więc tylko jeden dom dziecka – 
w Dobrzykowicach 
Przychylając się do wniosku o podwyŜszenie wysokości ryczałtu, proponuje się kwotę 650,- 
zł. 
 
W następnej kolejności głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 
L. Reps, która przybliŜyła Radzie sytuację działających na terenie Powiatu Wrocławskiego 
rodzinnych domów dziecka. Wyraziła teŜ słowa uznania dla prowadzących RDD nr 2 
w Dobrzykowicach.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka 
w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego działających na terenie 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 
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Punkt 20.  Uchwała w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy 
uŜyczenia nieruchomości znajdującej się w Kątach Wrocławskich z pominięciem 
trybu przetargowego 
 
Projekt uchwały uzasadnił Starosta Wąsik.  
Uchwała jest kolejną konsekwencją restrukturyzacji Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich. 
W związku z przekazaniem prowadzenia placówki Caritas Archidiecezji Wrocławskiej z dniem 
1 stycznia 2008 roku na okres 5 lat, proponuje się zawarcie umowy uŜyczenia działek nr: 
13/7, 13/9, a takŜe 13/5 w Kątach Wr. przy ul. 1- Maja 43 z pominięciem trybu 
przetargowego na rzecz Caritas z wyłączeniem nieruchomości zabudowanej budynkiem 
poradni psychologiczno-pedagogicznej. Zarząd wnosi o uzupełnienie treści uchwały o działkę 
nr 13/5, co pozwoli na sprawniejsze wykonywanie powierzonego zadania prowadzenia domu 
dziecka przez Caritas. 
 
Głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały z uwzględnieniem 
wniosku Zarządu o wprowadzenie w § 1  dodatkowo działki nr 13/5. 
 
Uchwała w sprawie w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia nieruchomości 
znajdującej się w Kątach Wrocławskich z pominięciem trybu przetargowego została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Punkt 21.  Uchwała w sprawie zaopiniowania „Studium ochrony przed powodzią 
zlewni rzeki Bystrzycy” 
 
W uzasadnieniu projektu Starosta poinformował, Ŝe w trakcie realizacji „Studium” opiniował 
zawarte w nim rozwiązania w zakresie zabezpieczenia przed powodzią doliny rzeki Czarnej 
Wody, Strzegomki i Bystrzycy. Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej – Oddział 
we Wrocławiu zwrócił się do Rady Powiatu z prośbą o zaopiniowanie „Studium”. Rozwiązania 
przedstawione w tym dokumencie były przedstawione podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 
Komisje wstępnie zaopiniowały „Studium” pozytywnie wnosząc uwagi, które są zawarte 
w załączniku do projektu uchwały. Przed sesją zostało wysłane do IMiGW - Oddział 
we Wrocławiu pismo przekazujące tę opinię i wniesione uwagi Komisji. Starosta poprosił 
radnych o pozytywne zaopiniowanie niniejszego „Studium” jako istotnego elementu poprawy 
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego w Powiecie. 
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały opiniującej 
pozytywnie „Studium ochrony przed powodzią zlewni rzeki Bystrzycy”. 
 
Uchwała w sprawie zaopiniowania „Studium ochrony przed powodzią zlewni rzeki Bystrzycy” 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 22.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu 
inwestycyjnego 
 
Uzasadnienie do projektu przedstawił Wicestarosta Słoma. Przypomniał, Ŝe w związku z tym, 
iŜ cały czas trwają prace nad wieloletnim programem inwestycyjnym, konieczne jest 
wprowadzanie uchwał zmieniających ten dokument. 
Proponowane dziś zmiany dotyczą głownie finansów i w mniejszym stopniu terminów, przede 
wszystkim płatności. Zakres zadań pozostaje ten sam. Zmiany spowodowane są przez cztery 
grupy przyczyn: przesunięcia płatności dla projektów ujętych w pozycjach: 1.1, 1.2, 1.4, 2.4, 



 11 

2.5 spowodowane przesunięciem terminów zakończenia prac projektowych, zaktualizowania 
kwot niezbędnych do realizacji inwestycji wynikającej z rozstrzygnięcia przetargów (poz.1.14, 
2.13), zaktualizowania kwot niezbędnych do realizacji inwestycji w poz. 2.4, 3.8, 3.10 
wynikające z rozstrzygnięcia przetargów i wstępnego kosztorysu inwestorskiego oraz 
urealnienia wstępnego harmonogramu prac przygotowawczych i budowlanych (poz. 4.1, 4.2) 
związanych z siedzibą Starostwa. 
 
O głos poprosiła radna Jaroń, która zapytała o brak zapisów płatności na lata 2007 i 2008 
w pozycji 1.5 dotyczącej drogi w Kiełczowie. Czy w związku z tym wykonawca wywiąŜe się 
z umowy?  Poprosiła teŜ o wyjaśnienie, z jakimi inwestycjami w pakiecie Powiat będzie 
aplikował o środki unijne dla realizacji inwestycji  w poz. 1.5 w Urzędzie Marszałkowskim?  
 
Następnie głos zabrał radny Jamrozik, który poinformował, Ŝe Klub Radnych PO wstrzyma się 
od głosu, poniewaŜ przedstawiony w dniu dzisiejszym projekt uchwały nie uwzględnia 
zgłaszanych przez radnych Klubu PO wniosków. 
 
Odpowiedzi na zgłoszone przez radną Jaroń pytania udzielił Wicestarosta. 
W kolumnie szóstej wpi planowane wydatki na zadanie 1.5 wynoszą 130 tys. zł. Projekt 
został wykonany, złoŜony i prawdopodobnie zapłacony w terminie. 
Do dziś nie został ogłoszony nabór wniosków do RPO. Jeśli chodzi o priorytet trzeci 
(Transport), wolnych środków do wykorzystania przez kilka lat w ramach programu jest 
ponad 40 mnl EURO. Z oświadczenia marszałka Wilda wynika, Ŝe nie będą dofinansowywane 
drogi gminne i powiatowe. Niemniej zapisy RPO uwzględniają drogi powiatowe spełniające 
pewne warunki, np. duŜe natęŜenie ruchu, uzupełnienie sieci TNT, obsługa terenów 
o walorach turystycznych, stref rozwoju gospodarczego czy obwodnice duŜych miast. 
Chcemy złoŜyć trzy duŜe wnioski podzielone na zadania. Wiadomo, Ŝe nie będzie konkursu, 
ale tzw. nabór systemowy. Trudno o precyzyjną odpowiedź na zadane pytanie póki nie 
będzie ogłoszony nabór i przedstawione jego reguły. 
 
Więcej głosów nie było.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu inwestycyjnego została 
podjęta większością 14 głosów przy 7 wstrzymujących się. 
 
Punkt 23.  Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
2007 
 
Przewodniczacy Szczykutowicz poprosił o objaśnienie projektu uchwały Skarbnik Powiatu 
M. Dreiseitel – Cieślik. 
Na wstępie Skarbnik poinformowała o konieczności wprowadzenia autopoprawek 
do przedłoŜonego projektu, które są skutkiem decyzji Ministra Finansów oraz Wojewody 
Dolnośląskiego. Powiat Wrocławski otrzymał bowiem z budŜetu państwa część subwencji 
pochodzącej z rezerwy celowej w wysokości 6.018 zł. W związku z tym w § 3  zmienia się 
kwota dochodów budŜetu na 76.480 zł, natomiast w § 4 wydatki budŜetu wyniosą 76.480 zł. 
Ponadto następuje zmniejszenie budŜetu na mocy decyzji Wojewody Dolnośląskiego z tytułu 
dotacji na zadania własne w wysokości 25.016 zł na utrzymanie Domu Pomocy Społecznej. 
W wyniku wprowadzonych zmian ulegną zmianie zapisy w § 7 uchwały – planowane 
dochody: 55.639.823 zł, zaś planowane wydatki: 65.195.633 zł. 
W dalszej części wystąpienia Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany zgodnie 
w przedłoŜonym uzasadnieniem. Zmniejszenia dochodów dotyczą wpływów z tytułu 
odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa uŜytkowania wieczystego nieruchomości. 
Zmniejszenia wydatków dotyczą wydatków inwestycyjnych dróg powiatowych oraz na 
budowę siedziby Starostwa Powiatowego. 
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W § 5 i 6 następują przesunięcia pomiędzy działami „Oświata i wychowanie” oraz 
„Edukacyjna opieka wychowawcza”. 
Przedstawiony projekt uchwały zamyka budŜet na 2007 rok. Zawiera zapisy urealniające 
kwoty w § 8 dotyczącym planu finansowego dla dochodów własnych jednostek budŜetowych 
(dot. wpływu na rachunek dochodów własnych PZS nr 1 w KrzyŜowicach w kwocie 83.000 zł) 
oraz w § 9 dotyczącym planu finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym. 
 
Głosów w sprawie nie było.    
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2007 została podjęta 
większością 15 głosów przy 6 wstrzymujących się.  
 
Punkt 24.  Uchwała w sprawie budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2008 
 
Przewodniczący oddał głos Skarbnik Powiatu. 
Projektowany budŜet ma dwa zasadnicze elementy po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Jeśli chodzi o dochody, wpływy moŜna podzielić na dochody zewnętrzne: dotacje na zadania 
zlecone administracji rządowej, dotacje na zadania własne, wpływy z tytułu trzech rodzajów 
subwencji, planowane wpływy z tytułu udziału w podatkach (podatek dochodowy od osób 
fizycznych i od osób prawnych). Druga grupa dochodów, przedstawiona w wieloletnim 
programie inwestycyjnym, pochodzi ze sprzedaŜy mienia powiatowego. 
Zadania zlecone administracji rządowej zostały zaplanowane na poziomie takim samym jak 
w 2007 roku. Odpowiednio dotacje te są zapisane w wydatkach na zadania takie jak: 
rolnictwa oraz szeroko rozumiane gospodarowanie zasobem nieruchomości. 
Następnym elementem są wpływy z tytułu subwencji oświatowej (wskaźnik wzrostu wynosi  
ok. 2,7%), subwencji równowaŜącej (ok. 16%) oraz subwencji wyrównawczej - spadek 
o 50%, co jest pozytywne, poniewaŜ świadczy o poprawie zamoŜności mieszkańców Powiatu. 
Wymienione wpływy zostały zaplanowane na podstawie informacji z Ministerstwa Finansów 
i mają charakter szacunkowy. 
Pozostałe wpływy wyszczególnione w projekcie budŜetu to opłaty komunikacyjne, które 
w zestawieniu z 2007 r. wzrastają o 25 %. 
Wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych zostały przyjęte na poziomie 2007 roku. 
W części wydatkowej moŜna wyszczególnić wydatki bieŜące, związane z zadaniami 
finansowania dotacjami na zadania zlecone, następnie - wydatki związane z utrzymaniem 
podopiecznych Domu Pomocy Społecznej w Borzygniewie. Nowe elementy w budŜecie to: 
kwota 1 mln zł na budowę jednostki ratownictwa na Bielanach Wr. oraz zabezpieczenie 
200.000 zł rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe, co wynika w ustawowego wymogu 
przeznaczenia na ten cel do 1% wydatków budŜetu. 
Pozostałe zadania, takie jak: finansowanie rodzin zastępczych, utrzymanie PCPR, Rady oraz 
Starostwa to stałe elementy, które pozostają na tym samym poziomie finansowania, co 
w roku 2007. 
Najistotniejsze wydatki na rok 2008, ujęte w wpi to: 38 mln zł na drogi, 4.400.000 zł na 
oświatę, 2 mln na Ośrodek Sportów Wodnych w Mietkowie oraz 10 mln na budowę siedziby 
Starostwa. Ostatnie wymienione zadanie zostało przesunięte z 2007 na 2008 i 2009 rok.  
W  związku z tym, iŜ wpływy z mienia przesunięto w realizacji na następny rok, pojawił się 
zapis w projekcie uchwały, Ŝe upowaŜnia się Zarząd i określa limit do zaciągania zobowiązań 
z tytułu sfinansowania krótkotrwałego przejściowego deficytu środków na regulacje 
zobowiązań. Ustalono limit do 6 mln zł.  
Skarbnik poinformowała teŜ Radę, iŜ finansowanie budowy siedziby Starostwa przy 
ul. Kościuszki w kwocie 10 mln zł będzie pokryte z tytułu kredytu długoterminowego, a nie 
z dochodów bieŜących. 
Następnie Skarbnik powiadomiła radnych o konieczności wprowadzenia do projektu 
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autopoprawki wynikającej z zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dotyczy ona  
paragrafu – Finansowanie Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich. Nie będzie to dotacja 
podmiotowa tylko dotacja na zadania. Ulegnie zmianie paragraf 6 uchwały (dotacja 
podmiotowa), gdzie pojawi się kwota 4mln 20 tys. zł oraz załącznik 2 do uchwały, gdzie 
w rozdz. 8520 zostanie wprowadzony wskazany przez RIO § 2830 – Dotacja celowa 
z budŜetu na finansowanie zadań zleconych do realizacji pozostałym jednostkom 
niezliczonym do sektora finansów publicznych dotacja dla Domu dziecka w Kątach 
Wrocławskich w kwocie  1.487.124 zł. 
Ulegnie teŜ zmianie załącznik 8 do uchwały (dotacje podmiotowe), gdzie wypada część 
dotycząca Domu Dziecka w Kątach Wr. Łączna kwota wyniesie zatem 4.064.713 zł. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz podkreślił wagę uchwały budŜetowej i poinformował radnych 
o nadesłanej z RIO uchwale opiniującej pozytywnie przedłoŜony przez Zarząd Powiatu 
Wrocławskiego projekt budŜetu powiatu na 2008 rok wraz z objaśnieniami oraz informacją 
o stanie mienia komunalnego. 
Przewodniczący odczytał część uzasadnienia wskazującą na uchybienia dotyczące 
nieprawidłowego zaklasyfikowania środków dla Caritas Archidiecezji Wrocławskiej na 
realizację zadania zleconego polegającego na prowadzeniu placówki opiekuńczo-
wychowawczej oraz błędu w tytule rozdziału 85333 w zał. nr 2. 
Następnie skierował pytanie do Zarządu, czy wskazane przez RIO zmiany zostały 
wprowadzone do uchwały. 
W imieniu Zarządu Skarbnik udzieliła odpowiedzi twierdzącej. 
 
Przewodniczący poprosił o opinie przewodniczących komisji stałych Rady Powiatu 
Wrocławskiego. 
Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów  M. Konopka, który 
poinformował, Ŝe Komisja szczegółowo zapoznała się z treścią projektu, autopoprawką 
oraz opinią RIO i opiniuje pozytywnie budŜet na rok 2008. 
Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Obywateli B. Kosterska. 
RównieŜ przedstawiła pozytywną opinię, z tą jednak uwagą, iŜ przeznaczoną na organizację 
Powiatowych Zawodów Sportowo- PoŜarniczych kwotę 25 300 zł Komisja uznała za zbyt 
małą. 
W następnej kolejności pozytywną opinię o przedstawionym projekcie w dziale: Pomoc 
Społeczna przedstawiła Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej L. Reps. 
Przewodnicząca  Komisji Transportu i Dróg M. Wilk równieŜ przedstawiła pozytywną opinię, 
szczególnie w części dotyczącej wpi i wyraziła słowa uznania dla Zarządu za opracowanie tak 
dobrego dokumentu. 
Następnie Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przekazała pozytywną opinię. 
Niemniej wniosła dwie uwagi, aby elastycznie podchodzić do konkursu ofert dla organizacji 
pozarządowych oraz mieć baczenie na podwyŜki dla nauczycieli, które mogą wzrosnąć 
o 10%. 
W dalszej części głos zabrał Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju i Współpracy 
Zagranicznej T. Mielczarek, który poinformował Radę, iŜ na promocję przeznaczono ok. 140 
tys. zł. Komisja szczegółowo zapoznała się z planowanymi wydatkami i zaopiniowała je 
pozytywnie. 
Na zakończenie tej części sesji głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 
i Ochrony Środowiska W. Zając, który równieŜ przedstawił pozytywną opinię o budŜecie 
w zakresie podległym Komisji. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Głos zabrał radny Z. Sieja, który w imieniu Klubu Radnych PO wyraził opinię, Ŝe przedłoŜony 
projekt budŜetu ma charakter wyjątkowy, poniewaŜ przewiduje znaczny deficyt, znaczne 
kredyty, a po stronie przychodów – znaczące kwoty pochodzące ze zbycia mienia 
powiatowego. 
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Klub Radnych PO nie moŜe  poprzeć tego projektu, gdyŜ ma wątpliwości dotyczące zbycia 
składników majątkowych Powiatu. Radni Klubu PO nie są przeciwni tym działaniom, ale nie 
mają wiedzy, jak będzie się kształtować wartość majątku Powiatu po sprzedaŜy. 
Ponadto Klub nie akceptuje zapisów wpi, takŜe wyraŜa wątpliwości odnośnie utworzenia 
Ośrodka Sportów Wodnych w Mietkowie. Szczególnie – przeznaczana na ten cel kwota 2 mln 
zł. Sytuacja Powiatu jako współwłaściciela tego obiektu moŜe być niepewna.  
 
Więcej głosów nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie budŜetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2008 została podjęta większością 
14 głosów przy 7 wstrzymujących się.   
 
Punkt 25.  Uchwała w sprawie zmiany regulaminu  organizacyjnego Starostwa 
 
Uzasadnienie projektu przedstawił Starosta Wąsik.  
Proponowane zmiany regulaminu wynikają z potrzeby dostosowania struktury organizacyjnej 
Starostwa do obowiązujących przepisów prawa oraz mają charakter porządkowy. Uległy 
zmianie przepisy o zarządzaniu kryzysowym oraz o ochronie informacji niejawnych.  
Zgodnie z uchwałą Rady Powiatu w obecnej kadencji w Zarządzie jest dwóch etatowych 
członków w osobach starosty i wicestarosty oraz trzech nieetatowych, co wymaga 
uwzględnienia w regulaminie. 
Starosta uprzedził, Ŝe wystąpi z pisemnym wnioskiem o powołanie doraźnej komisji 
statutowej, której zadaniem będzie analiza Statutu Powiatu Wrocławskiego pod kątem jego 
aktualności i opracowywanie ewentualnych zmian.  
 
Głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego Starostwa została podjęta 
jednogłośnie. 
 
Punkt 26.  Uchwała w sprawie powiadomienia Skarbnika Powiatu o obowiązku 
złoŜenia oświadczenia lustracyjnego 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poinformował o kompetencji Rady, stosownie do zapisów 
ustawy o zmianie ustawy o ujawnianiu informacji o dokumentach organów bezpieczeństwa 
państwa z lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów, dotyczącym powiadomienia Skarbnika 
i Sekretarza Powiatu o obowiązku przedłoŜenia Radzie oświadczenia lustracyjnego. 
Głosów w sprawie nie było. 
 
W wyniku głosowania uchwała w sprawie powiadomienia Skarbnika Powiatu o obowiązku 
złoŜenia oświadczenia lustracyjnego została podjęta jednogłośnie. 
 
Punkt 27.  Uchwała w sprawie powiadomienia Sekretarza Powiatu o obowiązku 
złoŜenia oświadczenia lustracyjnego 
 
Przypominając radnym, iŜ jest to analogiczna do poprzedniej uchwała, Przewodniczący 
poddał jej projekt pod głosowanie. 
 
Uchwała w sprawie powiadomienia Sekretarza Powiatu o obowiązku złoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego została podjęta jednogłośnie. 
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Punkt 28.  Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Wrocławskiego na rok 2008 
 
Przewodniczący Szczykutowicz poprosił o uzasadnienie projektu Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej radnego Z. Sieję, który uznając, iŜ radni zapoznali się z przedłoŜonym 
w materiałach sesyjnych załącznikiem do projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2008 rok, poprosił o przyjęcie go. 
O głos poprosił radny Krzywosz. Wniósł zastrzeŜenia do sformułowania w punkcie 4 planu: 
„Monitoring procesu inwestycyjnego dotyczącego budowy siedziby Starostwa”. Radny 
Krzywosz uznał, Ŝe słowo „monitoring” jest niezrozumiałe, przytoczył jego róŜne słownikowe 
znaczenia. Ponadto zgłosił zastrzeŜenia do sformułowania „proces inwestycyjny”. Od kiedy 
naleŜy go rozpatrywać? W związku z powyŜszym, radny poprosił Komisję Rewizyjną 
o uściślenie, co będzie przedmiotem prac Komisji?  
Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej i zapowiedział 
przerwę w celu ustalenia stanowiska Komisji. 
Następnie o głos poprosił radny Sieja, który poinformował Radę, Ŝe w momencie 
konstruowania planu Komisja nie wiedziała w jakiej formie i na jakich zasadach będzie 
przeprowadzana ta inwestycja. Komisja Rewizyjna jest w stanie zmienić słowo „monitoring” 
na inne, chociaŜ, zdaniem radnego Siei, słowo to dobrze odzwierciedla szeroki zakres 
planowanej kontroli i przestrzegania Zarządu przed błędami. 
 
Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę. 
 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Poinformował radnych, Ŝe Komisja po 
naradzie uznała zamianę słowa „monitoring” na „monitorowanie” w znaczeniu analizowania 
na bieŜąco przebiegu inwestycji, wspomagania Zarządu, przestrzegania przed błędami 
i kontrolowania skutków decyzji. Jeśli chodzi zaś o znaczenie „procesu inwestycyjnego”, 
Komisja przyjęła stanowisko, iŜ jest to szeroko rozumiane wykonanie rzeczowe zadania wraz 
z finansowaniem. Zatem Komisja proponuje wprowadzenie zmiany słowa „monitoring” na 
„monitorowanie” lub, gdyby radni uznali słowo „monitorowanie” za nieodpowiednie, 
„kontrolowanie”. 
Przewodniczący Szczykutowicz wyraził zdanie, iŜ określenie: „kontrola” byłoby 
odpowiedniejsze dla uniknięcia niejasności. 
Następnie poddał pod głosowanie wniosek o zamianę słowa „monitoring” 
na „monitorowanie” lub „kontrolowanie”. 
Za określeniem „monitorowanie” opowiedziało się 8 osób, za określeniem „kontrola” – 7 
osób. Wstrzymało się od głosu 5 radnych. Jedna osoba nie wzięła udziału w głosowaniu. 
W związku z powyŜszym Rada zdecydowała o umieszczeniu w punkcie 4 planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2008 rok sformułowania: „Monitorowanie procesu inwestycyjnego dotyczącego 
budowy siedziby Starostwa”. 
 
Następnie głos zabrał Starosta Wąsik, który zgłosił z ramienia Zarządu wniosek do Komisji 
Rewizyjnej o sprecyzowanie na piśmie określenia „monitorowanie”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przegłosowaną zmianą. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego na 
rok 2008 została podjęta większością 13 głosów przy 1 przeciwnym i 7 wstrzymujących się. 
 
Następnie radni podjęli dyskusję nad wnioskiem zgłoszonym przez Starostę Wąsika. 
O głos poprosił radny Krzywosz. Wyraził ponownie dezaprobatę dla sformułowania 
„monitorowanie” oraz „proces inwestycyjny”.  
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Przewodniczacy Szczykutowicz zaproponował wyznaczenie terminu odpowiedzi na wniosek 
do następnej sesji Rady. 
Starosta Wąsik uzasadnił potrzebę sprecyzowania zawartego w planie pracy Komisji 
Rewizyjnej spornego określenia. Zaznaczył, Ŝe Komisja działa post factum, nie przed i nie 
w trakcie wykonywania zadań, zatem konieczne jest sprecyzowanie, jakie działania ma 
zamiar podejmować Komisja Rewizyjna w ramach monitorowania. 
 
Odpowiedzi udzielił radny Sieja. Wyraził zdanie, Ŝe dyskutowane słowo jest zrozumiałe na 
gruncie języka polskiego. Proces inwestycyjny zaś rozpoczyna się w momencie wprowadzenia 
kwot do planu wpi. Pewne rzeczy moŜna kontrolować po fakcie inne na bieŜąco, np. wybór 
inwestora zastępczego. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Szczykutowicz poddał pod głosowanie wniosek Starosty. 
 
Wniosek Przewodniczącego Zarządu do Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wrocławskiego 
w sprawie udzielenia wyjaśnienia, co Komisja rozumie pod pojęciem „monitorowanie procesu 
inwestycyjnego” w terminie do najbliŜszej sesji Rady, został przyjęty większością 11 głosów 
przy 10 wstrzymujących się. 
 
Punkt 29.  Interpelacje i zapytania  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe od ostatniej sesji w dniu 25 września 2007 r. 
wpłynęły w formie pisemnej dwie interpelacje: radnej D. Galant i radnego 
P. Chmurzyńskiego oraz jedno zapytanie radnej B. Kosterskiej. 
 
O głos poprosiła radna L. Reps. Zapytała o przygotowanie do akcji „Zima”. 
Z ramienia Zarządu odpowiedzi udzielił Wicestarosta Słoma. Wyjaśnił, Ŝe Wydział Transportu 
i Dróg Starostwa za akceptacją Zarządu przygotował plan zimowego utrzymania dróg, który 
podlega publikacji na stronie internetowej Powiatu Wrocławskiego. Od strony technicznej 
jesteśmy przygotowani do akcji „Zima”. 
 
Punkt 30  Wnioski i oświadczenia 
 
Głos zabrała radna M. Wilk. Nawiązując do zgłoszonego w poprzednim punkcie zapytania 
radnej L. Reps, przedstawiła wniosek, aby wszyscy radni byli informowani o terminach 
i porządku posiedzeń wszystkich komisji. 
 
Następny wniosek zgłosił radny P. Chmurzyński, aby na stronie Powiatu Wrocławskiego 
zamieszczać informację z harmonogramem  posiedzeń komisji dla radnych i dla wszystkich 
zainteresowanych. 
 
Przewodniczący Rady przychylił się do wniosków i zapowiedział skrupulatne informowanie 
radnych o posiedzeniach komisji. Niemniej zauwaŜył mogący się pojawić problem 
w przypadku zwoływania posiedzeń komisji w terminie krótszym niŜ wymagany w Statucie 
pięciodniowy. 
 
W nawiązaniu do zgłoszonych wniosków, radna Jaroń zgłosiła w imieniu Klubu Radnych PO 
wniosek o ustalenie z wyprzedzeniem terminów 4 sesji rocznie wzorem Rady Miejskiej 
Wrocławia, co usprawniłoby pracę Rady Powiatu. 
 
Przewodniczący Szczykutowicz wyjaśnił, Ŝe zostało na początku kadencji ustalone, Ŝe sesje 
będą odbywały się we wtorki w godzinach popołudniowych. Wniosek o ustalenie konkretnych 
terminów wymaga przedyskutowania przez Prezydium Rady i przegłosowania na następnej 
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sesji. 
Przewodniczący zauwaŜył, Ŝe trudne jest ustalenie konkretnych dat z tak duŜym 
wyprzedzeniem, gdyŜ Rada Powiatu nie dysponuje własną salą i jest uzaleŜniona od terminu 
posiedzeń Sejmiku Województwa Dolnośląskiego. 
 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął IX Sesję Rady Powiatu 
Wrocławskiego. 
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Przebieg sesji został zarejestrowany na płycie CD, która jest przechowywana w depozycie Biura Rady. 


